

النشرة اليوهية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

16 أب (أغسطس) 2023

Inflation in Saudi Arabia.. Slowest Pace in Over a Year

Data from the General Authority for Statistics (governmental) showed that the annual inflation rate in Saudi Arabia fell for the second consecutive month to 2.3 percent in July from 2.7 percent in June, recording the slowest pace in more than a year.

The authority attributed the price rise mainly to an 8.6 percent jump in housing, water, electricity, gas, and other fuels and a 1.4 percent increase in food and beverage prices.

Capital Economics expects in a research note that inflation will continue to decline during the remainder of this year to between 1 and 1.5 percent year-on-year, and will hover around this rate in 2024. Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

التضخر في السعودية.. أبطأ وتيرة في أكثر من عام

أظهرت بيانات للهيئة العامة للإحصاء (حكومية) تراجع معدل التضخم السنوي في السعودية للشهر الثاني على التوالي إلى 2.3 في المئة في يوليو/تموز مقابل 2.7 في المئة في يونيو/حزيران، مسجلا أبطأ وتيرة في أكثر

وعزت الهيئة ارتفاع الأسعار بشكل رئيسي إلى قفزة 8.6 في المئة في أسعار السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع وقود أخرى وزيادة 4.1 في المئة في أسعار الأغذية والمشروبات. وتتوقع "كابيتال إيكونوميكس"، في مذكرة بحثية أن يستمر معدل التضخم في الانخفاض

خلال الفترة المتبقية من العام الجاري إلى ما بين واحد و1.5 في المئة على أساس سنوي، وسيحوم حول هذا المعدل في عام 2024.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

China Nears Overtaking Japan As The World's Largest Car Exporter!

China is close to overtaking Japan as the world's largest car exporter by the end of 2023, according to Moody's Analytics, which showed that China has succeeded in overcoming the pandemic, surpassing South Korea in 2021, and Germany in 2022, making it the second largest exporter of cars.

China is moving closer to Japan, with an average difference of about 70,000 cars per month in June, compared to about 171,000 in the same period last year.

Japan has been the world's largest car exporter since 2019. Growing demand for electric vehicles has led to total car exports from China exceeding pre-pandemic levels.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

الصين تقترب من تجاوز اليابان كأكبر مصدر للسيارات في العالم!

نقترب الصين من تجاوز اليابان كأكبر مصدر للسيارات في العالم بحلول نهاية عام 2023، وفقًا لـ"Moody's Analytics" التي بيّنت أنّ الصين نجحت في تجاوز الوباء، حيث تجاوزت كوريا الجنوبية في عام 2021، وألمانيا في عام 2022، مما يجعلها ثاني أكبر مصدر للسيارات.

ووفق التقرير تقترب الصين من اليابان، حيث أن الفرق بلغ في المتوسط حوالي 70 ألف سيارة شهريًا في يونيو، مقارنة بنحو 171 ألفًا في نفس الفترة من العام الماضي.

وتُعتبر اليابان تعتبر أكبر مصدر للسيارات في

العالم منذ عام 2019. وقد أدى الطلب المتزّايد على السيارات الكهربائية إلى تجاوز إجمالي صادرات السيارات من الصين مستويات ما قبل الوباء.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

An Arab Country whose Citizens Will Become the Richest in the World!

"Goldman Sachs" has predicted that Saudis will become the highest income globally, with the bank estimating that GDP per capita by 2075 will reach about \$120,000 across the 122 economies included in the report.

GDP per capita is a measure of a country's economic output divided by the total population, as it is used as an indicator of a country's standard of living and economic development. GDP per capita does not take into account factors such as income

inequality, access to healthcare and education, and environmental sustainability, all of which can affect the well-being of a country's citizens.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



حولة عربية سيصبح وواطنوها النغنى في العالم!

توقع بنك "غولدمان ساكس" أن يصبح السعوديون الأعلى دخلاً عالمياً، حيث قدّر البنك أن يبلغ الناتج المحلي الإجمالي للفرد بحلول عام 2075، نحو 120 ألف دولار ضمن 122 اقتصاداً شملهم التقرير.

ويمثّل نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي مقياس الناتج الاقتصادي لبلد مقسوماً على إجمالي عدد السكان، حيث يستخدم كمؤشر على مستوى المعيشة والتنمية الاقتصادية للبلد. علما أنّ نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي لا يأخذ في الاعتبار عوامل مثل عدم المساواة في الدخل، والحصول على

الرعاية الصحية والتعليم، والاستدامة البيئية، والتي يمكن أن تؤثر جميعها على رفاهية مواطني الدولة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

"Moody's" Adjusts its Outlook on Turkey's Banking Sector to "ووديز" تعدل نظرتها للقطاع الوصرفي في تركيا إلى "وستقرة 'Stable' from 'Negative' ون "سلسة"

Moody's, an international credit rating agency, has revised its outlook on Turkey's banking sector from "negative" to "stable", while warning that challenges remain in the sector. Moody's revealed that asset and capital risk in Turkey has risen significantly, while profitability, funding, business environment, and government support have faced some challenges. but remained generally stable.

Moody's expects economic growth to

slow, and that Turkey's real GDP will grow by 4.2 percent in 2023, down from 5.6 percent in 2022, and inflation will remain at a high level of 51 percent by the end of this year, down from last year's rate of 72 percent.

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

Japan's Economy Shatters Expectations and Grows at Fastest Pace Since 2020

Japan's economy grew faster than expected in the second quarter of 2023 as strong auto exports and a rebound in tourism helped offset weaker-thanexpected results for both business investment and private consumption. Quarterly growth was 1.5 percent, well above the median estimate of 0.8 percent, the fastest pace of growth since the fourth quarter of 2020, and followed a revised growth of 3.7 percent in the first quarter.

Exports rose 3.2 percent in the second

quarter, led by auto exports, while capital spending remained flat. Japanese automakers benefited from a weaker yen, helping to support profits amid falling sales in China and a difficult shift to electric vehicles.

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

The Norwegian Wealth Fund Achieved Profits Of \$ 143 Billion in the First Half Of 2023

Norway's sovereign wealth fund, the world's largest, made a profit of about 1.5 trillion crowns, equivalent to \$143 billion, in the first half of this year, supported by strong stock markets and a weak krona.

fund's investments The equity witnessed a strong performance in the first half of 2023 after weakening in 2022. Return on equity investments was 13.7 percent during the period. Tech companies had the highest first-

half return at 38.6 percent after a weak year in 2022.

The sector benefited from strong demand for new AI solutions from major internet and software companies and semiconductor suppliers. However, the fund's total return was 0.23 percentage points lower than the return on the benchmark index.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



عدّلت وكالة "موديز" الدولية للتصنيفات الائتمانية نظرتها للقطاع المصرفى في تركيا من "سلبية" إلى "مستقرة"، ونبهت في الوقت ذاته إلى أن التحديات التي واجهت القطاع لا تزال قائمة. وكشفت "موديز" عن ارتفاع مخاطر الأصول ورأس المال في تركيا، بشكل ملحوظ، في حين واجهت الربحية، والتمويل، وبيئة العمل، والدعم الحكومي، بعض التحديات، لكنها ظلت مستقرة بشكل عام.

وتوقعت "موديز" تباطؤ النمو الاقتصادي، وأن ينمو الناتج الإجمالي الحقيقي لتركيا بنسبة 4.2

في المئة في 2023، متر اجعاً من 5.6 في المئة في 2022، على أن يظل التضخم عند مستوى مرتفع يصل إلى 51 في المائة بنهاية العام الحالي، متراجعا عن معدل العام الماضي الذي بلغ 72 في المائة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

اللقتصاد الياباني يحطم التوقعات وينهو بأسرع وتيرة ونذ 2020



وزادت الصادرات 3.2 في المئة في الربع الثاني بقيادة صادرات السيارات، في حين ظل الإنفاق

الرأسمالي ثابتاً. واستفاد صانعو السيارات اليابانيون من ضعف الين، مما ساعد على دعم الأرباح وسط انخفاض المبيعات في الصين والتحول الصعب إلى السيارات الكهر بائية.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

صندوق الثروة النرويجي يحقق أرباحاً 143 وليار دولار في النصف الئول 2023

حقق صندوق الثروة السيادي النرويجي، الأكبر في العالم، أرباحا بحوالي 1.5 تريليون كرونة، أي ما يعادل 143 مليار دولار، في النصف الأول من العام الجاري، بدعم من قوة أسواق الأسهم وضعف الكرونة

وشهدت استثمارات الصندوق في الأسهم أداء قويا في النصف الأول 2023 بعد ضعفها في 2022. وبلغ عائد استثمارات الأسهم 13.7 في المئة خلال هذه الفترة. وقد حقق شركات التكنولوجيا أعلى عائد في النصف الأول بنسبة 38.6 في المئة بعد عام ضعيف

في 2022.

واستفاد القطاع من الطلب القوي على حلول الذكاء الاصطناعي الجديدة من كبرى شركات الإنترنت والبرمجيات وموردي أشباه الموصلات. ومع ذلك، كان العائد الإجمالي للصندوق أقل 0.23 نقطة مئوية عن العائد على المؤشر

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرّف)





"Arab Monetary Fund": \$3 Trillion Dollars in Islamic

Financial Assets

Dr. Abdul Rahman bin Abdullah Al-Hamidy, Director General and Chairman of the Board of Directors of the Arab Monetary Fund, revealed that the Islamic financial industry has grown significantly in the volume of assets over the past years, with the volume of assets reaching nearly \$ 3 trillion, with an annual growth rate of more than 10 percent.

In his speech at the opening of the first meeting of the IFSB Consultative Group in Riyadh, Al-Humaidi noted

that "the Islamic banking sector is the largest component of the Islamic financial industry, as there is a prominent role played by Islamic finance in promoting financial inclusion, as it provides solutions to groups that may have refrained from dealing with the conventional banking sector for various considerations."

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



"النقد العربي': 3 تريليونات دولار الأصول الوالية الإسلاوية

كشف الدكتور عبد الرحمن بن عبدالله الحميدي، المدير العام رئيس مجلس إدارة صندوق النقد العربي، عن نمو الصناعة المالية الإسلامية بشكل ملحوظ في حجم الأصول خلال الأعوام الماضية، حيث بلغ حجم الأصول قرابة 3 تريليونات دولار، بمعدل نمو سنوي يزيد على 10 في المئة.

ونوّه الحميدي، في كلمته خلال افتتاح أعمال الاجتماع الأول للمجموعة التشاورية لمجلس الخدمات المالية الإسلامية، في الرياض إلى أنّ

"قطاع المصرفية الإسلامية يعد المكون الأكبر للصناعة المالية الإسلامية، حيث هناك دور بارز يقوم به التمويل الإسلامي في تعزيز الشمول المالي، كونه يقدم حلولاً للفئات التي قد تكون أحجمت عن التعامل مع القطاع المصرفي التقليدي لاعتبارات مختلفة".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

India Buys UAE Oil in Rupees for the First Time

India and the UAE have begun settling bilateral trade in their local currencies, with India's largest refiner paying rupees to Abu Dhabi National Oil Company (ADNOC) in exchange for buying one million barrels of oil from the UAE.

India in July signed a deal with the United Arab Emirates that would allow trade to be settled in rupees rather than dollars, bolstering India's efforts to reduce transaction costs by eliminating dollar remittances.

The bilateral trade volume between India and the UAE reached \$84.5 billion between 2022 and 2023. India is keen to reach similar local currency payment agreements with other countries as it looks to boost exports amid slowing global trade.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

المند تشترى نفط الإمارات بالروبية للمرة الأولى

بدأت الهند والإمارات تسوية التجارة الثنائية بعملتيهما المحليتين، حيث دفعت أكبر شركة تكرير هندية بالروبية لشركة بترول أبوظبي الوطنية (أدنوك)، مقابل شراء مليون برميل من النفط من الإمارات.

ووقعت الهند في يوليو (تموز) اتفاقاً مع الإمارات يسمح بتسوية التجارة بالروبية، بدلاً من الدولار في تعزيز لجهود الهند لخفض كلفة المعاملات بالقضاء على التحويلات بالدولار.

وبلغ حجم التجارة الثنائية بين الهند والإمارات 84.5 مليار دولار بين 2022 و 2023. وتحرص الهند على التوصل لاتفاقات مماثلة للدفع بعملات محلية مع دول أخرى، إذ تتطلع إلى تعزيز الصادرات في ظل تباطؤ التجارة العالمية. المصدر (صحيفة الخليج الاماراتية، بتصرف)



■ Global Wealth Expected to Increase by 38% by 2027

Credit Suisse and UBS Group predict that global wealth, measured by personal holdings of assets from real estate to equities, will increase by 38 percent by 2027, driven largely by emerging markets.

According to the annual Global Wealth Report, which estimates the wealth holdings of 5.4 billion adults in 200 markets, global wealth will reach \$629 trillion in the next five years.

The optimistic outlook comes despite the first decline in global net worth since the 2008 global financial crisis in 2022. In nominal terms, net private wealth fell 2.4 percent last year, with losses concentrated in the most prosperous regions such as North America and Europe, where a stronger dollar was an important factor.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

توقعات بزيادة الثروة العالوية %38 بحلول 2027

توقّع بنك "كريدي سويس" ومجموعة "يو بي إس"، زيادة الثروة العالمية التي تقاس بالحيازات الشخصية للأصول من العقارات إلى الأسهم، بنسبة 38 في المئة بحلول 2027، مدفوعة إلى حد كبير بالأسواق الناشئة.

ووفق تقرير الثروة العالمية السنوي، الذي يقدر حيازات الثروة لدى 5.4 مليار من البالغين في 200 سوق، فإنّ الثروة العالمية ستصل إلى 629 تريليون دولار في الأعواء الخمسة المقلة

وتأتي التوقعات المتفائلة على الرغم من تسجيل أول انخفاض في 2022 في صافي الثروة العالمية منذ الأزمة المالية العالمية في 2008. وكشف التقرير أنه من حيث القيمة الاسمية انخفض صافي الثروة الخاصة 2.4 في المئة في العام الماضي، وتركزت الخسائر في أكثر المناطق ازدهاراً مثل أمريكا الشمالية وأوروبا، حيث كان ارتفاع الدولار عاملاً مهماً.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



■ The Pace of Localization of Jobs in Oman is Accelerating

The Omani government's plans to "Omanize" jobs have accelerated as it took another step in its efforts to reduce expatriate workers and introduce deep adjustments to the labor market to align it with economic reforms. The Omani Ministry of Labour revealed that 53 percent of the total targets of the employment and replacement plan for the second quarter of this year have been achieved.

The ministry aims to create 35,000 new jobs this year, with the private sector having the largest share by absorbing about 14,000 Omani nationals.

The total number of jobs in the public and private sectors for the first time until the end of June reached more than 18.7 thousand jobs. In the first half of 2023, the government sector provided more than 9.1 thousand jobs with a completion rate of 92 percent, while the private sector provided about 7.4 thousand jobs with a completion rate of 46 percent.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

تسارع وتيرة توطين الوظائف في عُوان

تسارع زخم خطط الحكومة العمانية المتعلقة بسياسة "تعمين" الوظائف بعدما قطعت خطوة أخرى ضمن مساعيها لتقليص العمالة الوافدة وإدخال تعديلات عميقة على سوق العمل من أجل ملاءمته مع الإصلاحات الاقتصادية. حيث كشفت وزارة العمل العمانية عن تحقيق 53 في المئة من إجمالي أهداف خطة التوظيف والإحلال للربع الثاني من العام الجاري.

وتستهدف الوزارة توفير 35 ألف فرصة وظيفية جديدة هذا العام، حيث سيكون القطاع الخاص النصيب الأكبر من خلال استيعاب نحو 14 ألف مواطن عماني.

وبلغ إجمالي عدد الوظائف في القطاعين الحكومي والخاص لأول مرة إلى نهاية يونيو الماضي أكثر من 18.7 ألف وظيفة. ووفر القطاع الحكومي في النصف الأول 2023 أكثر من 9.1 ألف وظيفة بنسبة إنجاز بلغت 92 في المئة، في حين وقر القطاع الخاص قرابة 7.4 آلاف وظيفة بنسبة إنجاز بلغت 46 في المئة.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

